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Cuvântul săptămânii: Vezi în fiecare persoană un salut de la Dumnezeu, care te poate întâlni 

odată și apoi niciodată. 

 

 Hermann v. Bezzel 

 

„Urmează-Mă! „ 
      (Luca 5:27 și 28.) 

 

Ce a găsit Matei în Hristos. 

 

În ultimul număr al revistei am găsit de ce Domnul Isus l-a găsit pe acest vameș și l-a 

ales dintre toți ceilalți. Acum vom vedea invers, de ce Matei a acționat în acest fel. 

 În primul rând, Îl întâlnim pe Hristos, care vine cu o prietenie minunată. Toți trecuseră 

până acum pe lângă vameș, dar erau ocupați cu treburile lor și nu voiau sa aibă de-aface cu el. 

Nimeni nu a avut nicio considerație pentru această persoană rea. Domnul Isus a fost singurul 

care l-a observat. Asta este adevărat. Era o prietenie, care are grijă de noi, când alții trec cu 

dispreț și indiferentă și nu le pasă.  

 Cu o singura privire poți descuraja, sau ridica și iubi pe cineva. Dacă te judecă, sau te 

înalță, contează. 

 Când Matei a simțit privirea Domnului, a văzut că era o persoană, care îi păsa de el și îi 

înțelegea nemulțumirea și dorul. 

Hristos nu numai că a văzut răutatea vameșului, dar a observat că era o persoană mai 

bună, care până atunci a rămas ascunsă de ochii altora. Nu e de mirare că Matei nu a putut 

rezista unei astfel de prietenii autentice și L-a urmat imediat pe Domnul. 

Oh, dacă și noi credincioșii am putea să ne apropiem de oamenii săraci, pierduți, cu o 

asemenea prietenie atât de sinceră. Mult mai multe suflete, decât bănuim noi, așteaptă această 

prietenie, care s-ar putea înfiripa. Tânjesc să li se acorde puțină atenție. 

Sunt oameni, care au darul de a șlefui diamantele atât de minunat, încât este tot ce le 

afectează strălucirea este îndepărtat.  

Un astfel de Mântuitor este Domnul Isus. El poate trata oamenii atât de minunat, îi poate 

transforma, încât anii de robie se îndepărtează complet de ei. Iar secretul acestei arte constă în 

faptul că Hristos iubește, ce în om merită sa iubești și urăște, ce trebuie urât.  

Din păcate, opusul este de obicei cazul pentru nostru. Nu e de mirare că oamenii fug. 

Domnul Isus S-a făcut una cu acest-păcătos prin prietenia Sa, dar în același timp, S-a 

purtat în așa fel încât nu a făcut niciun compromis cu răutatea lui. Pentru că atunci Matei și-ar 

fi pierdut orice respect pentru EI. El a-simțit că Hristos ura în el, ceea ce ura și el. În Domnul 

Isus găsise un prieten drag. Dragostea Lui l-a încurajat să fie mai bun și l-a descurajat să facă 

lucruri obișnuite și răutăcioase. El oferă și astăzi prietenie tuturor oamenilor.  



Vameșul a găsit și în Hristos o persoană care i-a oferit oportunități neașteptate în viață. 

Când Matei auzit cuvintele Domnului, a știut că aceasta era persoana la care visase și după care 

tânjea. S-a săturat de viață lui proastă, plină de înșelăciune și hoție și tânjea după o schimbare 

sinceră, pură. Când L-a văzut pe Hristos, a observat imediat că are viața adevărată, care se 

consumă în slujba altora. Dacă te uiți la El, Îl poți vedea și nu mai nicio ezitare pentru El. Prins 

de puterea personalității lui Isus, Matei a lăsat totul și L-a urmat. 

 În același mod, chiar și astăzi Hristos știe cel mai bun răspuns pentru fiecare.  

El nu i-a cerut lui Matei să învețe asta și asta de la El, ci pur și pur și simplu i-a zis: 

Urmează-mă! Și acum vameșul a văzut cât de completă și  diferită era viața cu Domnul Isus. 

Nu era ca evlavia ipocrită a fariseilor. Mai degrabă, cineva ar putea duce o viață nobilă, sublimă, 

urmându-L pe Hristos.  

Matei a recunoscut ca Domnul Isus a fost, de asemenea capabil să-l transforme complet 

pe el și tot ceea ce el avea. Textul nostru spune: Și a făcut un ospăț pentru Domnul Isus.  

Unii cred că Matei a făcut asta pentru a converti pe alți păcătoși în-zelul lui, dar eu cred 

că această sărbătoare a avut un alt scop. Acest vameș a vrut doar să organizeze o masă decentă. 

Voia să facă acum într-un mod fin-și nobil ceea ce făcuse anterior într-un mod răutăcios și urât: 

De asemenea, este firesc și normal în viața noastră creștină, să renunțăm sau să 

îndepărtam ceea ce este rău. Dar putem păstra binele și frumosul. Cu toate acestea, de obicei 

avem o idee greșită despre creștinism, în acest sens.  

Domnul Isus ia tot ce este bun din viețile noastre și rafinează, astfel încât să devină și 

mai frumoase. Acum nu trebuie, să suprimăm sau să eliminăm toate darurile pe care le avem 

prin natură. Dar Hristos transformă ceea ce El ne-a încredințat într-un mod incredibil, în ceva 

și mai bun.  

Nu este același lucru și cu fiul risipitor? Își dorea dans, muzică și bucurie. Dar el căuta 

în moduri greșite. Cu toate acestea, când s-a întors la casa tatălui său, a găsit exact tot ce-și 

dorea. Dumnezeu știe tot ce dorește inima omului. El ne poate satisface dorul și ne poate 

satisface pe deplin. El ne oferă bucurii, care ne fac cu adevărat inima fericită.  

Un englez pe nume Billy Bray era un dansator pasionat. Când s-a convertit nu și-a putut 

exprima fericirea. De asemenea a început să danseze plin de bucurie. Și de fiecare dată când un 

suflet se preda Domnului Isus, dansa cu entuziasm și fericire.  

Ah, dacă și în noi toți, care tânjim după bucurie, decizia ar deveni realitate: „Vreau să 

mă ridic ca să merg la tatăl meu." 

Hristos te înțelege și pe tine, omule. El vine spre tine cu prietenia Sa și oferă oportunități 

neașteptate în viață. El este gata să rafineze toate lucrurile bune, care îi trebuie și le transformă 

în lucruri și mai frumoase. Auzi cum îți strigă El: Urmează-mă! 

 

D. Cornilescu. 

 

Cu cât trăiești mai mult pentru Isus, cu atât trăiești mai mult din Isus. Cu cât trăiești mai 

mult prin Isus, cu atât impactul tău este mai puternic. 

 Hermann v. Bezzel. 

 

Frica de un număr mic. 

(Matei 18, 20.) 

 

Unul dintre cele mai grele poveri pentru un creștin este frica de un număr mic. Atâta 

timp cât rămân blocat la întrebarea: Vei avea destui tovarăși de drum? Nu vom scăpa niciodată 

din neliniște și griji. Vedem atât de puțini, care mărturisesc numele lui Hristos cu noi, auzim 

ridicolul și respingerea celor mulți și devenim confuzi și descurajați. Îndoiala se trezește în noi. 

Bucuria ne părăsește. Ne simțim ca Ilie, care ar fi preferat să părăsească câmpul de luptă, când 

s-a gândit la numărul mic de închinători ai lui Dumnezeu. Câți copii ai lui Dumnezeu au căzut 



în suferință amară și deznădejde din cauza unui mediu nespiritual! Câți predicatori ai 

Evangheliei, în disperarea lor au devenit chiar necredincioși în serviciul, care li s-a poruncit să-

l facă. Numărul mic al celor care încă se adună în jurul cuvântului îi înspăimântă și îi face să 

cedeze gândurilor nesăbuite: La ce mă străduiesc? De ce sa depun atâta efort pentru o muncă în 

zadar? 
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